

A Word from the Pastor/Una Palabra del Párroco

May 8, 2022 / 8 mayo, 2022

(Para español véase abajo)

Dear Parishioners and Visitors of St. Adalbert & St. Casimir Parishes,

Jesus speaks a lot about love. It seems very basic, doesn't it? Why does Jesus put so much emphasis on love? Well, it's not as basic as you think.

In Jesus' world, love of neighbor was not something guaranteed. There is evidence that the Roman culture in which Jesus lived was not always very warm. When two strangers met on the street, love was not often shown to each other. When Jesus says in the Gospel next Sunday (John 13:31-33,34-35) "love one another" (v.34), it seems basic to us, but it was not so basic to the culture in which Jesus lived. This commandment was new and radical; Jesus commanded his disciples to love everyone, both family and friends as well as strangers on the street.

This is very powerful. It was to serve as a sign. Jesus says, "This is how all will know that you are my disciples, if you have love for one another" (v. 35). Such was the mark of a Christian in the Early Church. The Christians loved everyone. In a cold and mostly disinterested culture, Christians showed charity, interest, affection and accompaniment. It is the reason many people converted to Christianity: they saw the love they showed each other.

I believe that today's culture is not as different as the Roman culture in the time of Jesus. There is still a lot of coldness and disinterest. The commandment of love still serves as a sign. We are called to love everyone, and that is radical. Even the person we bump into on the street, even the person who hurt our feelings, even the person no one likes; even to these people and especially to these people we owe our love. And that attracts. The human heart is made in the image and likeness of God and therefore yearns for love. When a heart sees this love, it is drawn to it. They will still know that we are Christians by our love.

The Second Reading (Rev 21:1-5) speaks of "a new heaven and a new earth" (v.1). And it is not by chance that this novelty is shown as the "a new Jerusalem...prepared as a bride adorned for her husband" (v.2). John uses the language of a wedding. The new Jerusalem is the Church betrothed to her bridegroom, Jesus. The reality of the Church is enveloped in love. Jesus loves his Church and the Church loves Jesus. It is the love that comes out of this relationship that makes the world new. The world needs love; it needs to be renewed by this love. May we love one another so that what is extraordinary in this command of Jesus becomes basic; may love become normal in this world. May a world that is afflicted by coldness be conquered by the force of love. Do you love everyone in your life, even strangers or those who have hurt you? What is the biggest obstacle in your life that prohibits you from loving? How can you increase your love for others?

Parish News

Thank you to all of you who joined us on Friday for the day of fasting and prayer for the Supreme Court case on abortion. We continue to pray for the Justices that they vote to limit abortion in the United States. If the Court approves this, it will mean that all states in the country will be able to make abortion illegal from 15 weeks in utero and onwards (Currently, it is illegal to make a law against abortion before 24 weeks in utero). We are still not at the complete illegalization of abortion, but it will be a big step towards this goal. There is no date for the vote, but I will keep you updated when I find out the date.

We continue with our marathon of sacraments next Sunday with the Confirmation of 57 of our young people. Bishop Kevin Rhoades is coming to celebrate the Mass and confirm these young people. It is always a very special Mass in which these young people are going to be anointed with the Holy Spirit and sent out to be missionary disciples of Jesus. Let us pray for all of them in this special moment in their life of faith.

Happy Mother's Day to all mothers! Thank you for all you do for your families! May the Blessed Mother protect you and our loving God bless you abundantly!

Fr. Ryan

Queridos feligreses y visitantes de San Adalberto & San Casimiro,

Jesús habla mucho del amor. Parece muy básico, ¿no? ¿Por qué Jesús pone tanta énfasis en el amor? Bueno, no es tan básico como uno piensa.

En el mundo de Jesús el amor al prójimo no era algo garantizado. Hay evidencia de que la cultura romana, en la cual Jesús vivía, no siempre era muy cálida. Cuando dos personas desconocidas se encontraban en la calle, el amor más de nada no se fue mostrado el uno al otro. Cuando Jesús dice en el Evangelio el próximo domingo (Juan 13:31-33,34-35) “que se amen los unos a los otros” (v.34), parece básico para nosotros, pero no era tan básico para la cultura en la cual Jesús se encontraba. Este mandamiento era nuevo y radical; Jesús mandó que sus discípulos amaran a todos, tanto sus familiares y amigos como los extranjeros en la calle.

Eso es muy poderoso. Iba a servir como señal. Jesús dice, “por este amor reconocerán todos que ustedes son mis discípulos” (v. 35). Así fue la marca de un cristiano en la iglesia antigua. Los cristianos amaban a todos. En una cultura media fría y desinteresada, los cristianos demostraban caridad, interés, cariño y acompañamiento. Es la razón por la cual muchas personas se convirtieron al cristianismo: ellos veían el amor que ellos se mostraban el uno al otro.

Creo que la cultura de hoy no es tan diferente como la romana en el tiempo de Jesús. Todavía hay mucha frialdad y desinterés. El mandamiento de amor todavía sirve como señal. Somos llamados a amar a todos, y eso es radical. Aún la persona con quien nos topamos en la calle, aún la persona que lastimó nuestros sentimientos, aún la persona que no le cae bien a nadie; aún a estas personas y especialmente a estas personas debemos nuestro amor. Y eso atrae. El corazón humano está hecho a la imagen y semejanza de Dios y por eso anhela el amor. Cuando un corazón ve este amor, es atraído a él. Todavía van a saber que somos cristianos por nuestro amor.

La Segunda Lectura (Apoc 21:1-5) habla de “un cielo nuevo y una tierra nueva” (v.1). Y no es por casualidad que esta novedad se muestra como la “la nueva Jerusalén, engalanada como una novia, que va a desposarse con su prometido” (v.2). Juan usa el lenguaje de una boda. La nueva Jerusalén es la Iglesia ya desposada con su novio, Jesús. La realidad de la Iglesia está envuelta en amor. Jesús ama a su Iglesia y la Iglesia ama a Jesús. Es el amor que sale de esta relación que hace el mundo nuevo. El mundo necesita mucho amor; necesita ser renovado por este amor. Que nos amemos el uno al otro para que lo que es extraordinario en este mandato de Jesús se haga básico; que el amor sea lo normal en este mundo. Que un mundo que es afligido por la frialdad sea conquistado por la fuerza del amor. ¿Amas a todos en tu vida, aún los desconocidos o los que te han hecho daño? ¿Cuál es el reto más grande en tu vida que te prohíbe amar? ¿Cómo puedes aumentar tu amor hacia los demás?

Noticias de la parroquia

Gracias a todos ustedes que nos acompañaron el viernes para el día de ayuno y oración para el caso en la Corte Suprema acerca del aborto. Seguimos rezando por los jueces para que voten en favor de limitar el aborto en los Estados Unidos. Si la Corte lo aprueba, significa que todos los estados en el país podrán hacer ilegal el aborto desde 15 semanas en utero y adelante (Actualmente, es ilegal hacer una ley contra el aborto antes de 24 semanas en utero). Todavía no es hacer el aborto completamente ilegal, pero será un buen paso hacia esta meta. No hay fecha para la votación, pero les mantengo al tanto cuando me entere de la fecha.

Seguimos en nuestra maratón de sacramentos el próximo domingo. Vamos a celebrar las confirmaciones de 57 jóvenes de nuestra parroquia. El Monseñor Kevin Rhoades viene para celebrar la misa y confirmar a estos jóvenes. Siempre es una misa muy especial en la cual estos jóvenes van a ser ungidos con el Espíritu Santo y mandados afuera para ser discípulos misioneros de Jesús. Que recemos por todos ellos en este momento especial en su vida de fe.

¡Feliz día de la Madres a todas las mamás! ¡Gracias por todo lo hacen por sus familias! ¡Que la Virgencita las proteja y nuestro Dios las bendiga abundantemente!

P. Ryan